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Úvodník
Poltárčania nový rok vítali v cen-
tre mesta na Námestí oslobodite-
ľov. Záverečné minúty roka 2022 
odrátavali spoločne. 

Počas Silvestra sa zišlo pred kul-
túrnym domom mnoho domácich, 
aby si vychutnali atmosféru a spo-
ločne privítali nový rok. Pripravený 
bol punč, zaznela hymna a v krátkom 
príhovore sa prítomným prihovoril 
primátor mesta Peter Sitor a zaželal 
im úspešný a šťastný prichádzajúci 
nový rok 2023. „Som presvedčený, 
že Nový rok nie je len dátum v ka-
lendári. Ale je začiatkom nových 
plánov, predsavzatí a nádejí. Ve-
rím, že rok bude lepší a dá bodku 
za všetkým zlým, čo sa stalo. A rok 
2023 bude najmä o porozumení, 
rodinných vzťahoch, priateľstvách 
a pevných putách. Za nás všetkých 
by som mal pár prianí - nech sme 
v novom roku všetci zdraví, nech 
každý nájde v sebe silu potrebnú 
riešiť každodenné situácie a do 

každého dňa Vám prajem veľa ra-
dosti a menej zlosti,“ vyslovil pri-
mátor svoje želanie do nového roka.

Mesto o  polnoci odpálilo 
ohňostroj. „Mysleli sme aj na zvie-
ratká, a aby sme im nespôsobo-
vali zbytočný strach, zabezpečili 
sme svetelný ohňostroj, ktorý 
nenarobí toľko hluku, ako bežný 
ohňostroj. Zároveň sme sa snažili 
na ohňostroj nemíňať veľa peňazí,“ 
doplnil primátor. Cena, ktorú samo-
správa vyčlenila na ohňostroj, bola 
580 eur. Na jeho bezpečnosť počas 

odstrelu dohliadal odborník s osved-
čením, ktorý by v prípade zlyhania 
niesol všetku zodpovednosť. 

Tak ako po minulé roky, po osla-
vách ostal na Námestí menší nepo-
riadok. „Keďže zamestnanci mesta 
majú rovnako nárok na oddych 
ako ostatní ľudia na nový rok, ná-
mestie sa upratalo 2. januára. 
Neporiadok odpratali pracovníci 
Technických služieb a VPP hneď 
v pondelok ráno,“ dodal primátor 
na záver.

-JO-

Mesto Poltár privítalo do veľkej 
rodiny nášho mesta prvého Pol-
tárčana narodeného v roku 2023. 
Jeho meno je Jakub a prišiel na 
svet 10. januára 2023 v nemoc-
nici v Lučenci. Vážil 3630 gramov 
a meral 51 cm.

Jakub, meno hebrejského pôvo-
du, znamená „držiaci sa za pätu“, 
„druhorodený“. Mimoriadne sil-
ná osobnosť s pevným postojom 
a jasným názorom na vec. Je to muž, 
ktorý sa dokáže ovládať a kontro-

lovať. Má výbornú pamäť, pevnú 
vôľu, čo využíva v práci, a preto je 
určite na čele tímu. Profesionálne sa 
najlepšie uplatní tam, kde sa niečo 
deje, môže byť v strede pozornosti 
a nikto neobmedzuje jeho slobodu. 
Toto meno ho predurčuje na veľké 
úspechy v živote.

Nech nášho malého Poltárčana 
meno, ktoré mu rodičia vybrali, ve-
die k vysneným cieľom! Nech z neho 
vyrastie šťastný a úspešný muž, hrdý 
Poltárčan.

Ľuba Šálková, Klientske centrum 

Ohňostroj na námestí

Prvým Poltárčanom sa stal Jakub

Byť primátorom  
je pre mňa poslaním

Odkedy som sa Vám prihovoril 
ako primátor prvýkrát, ubehlo pár 
dní. Spoločne sme vstúpili do nového 
roka. Jeho príchod, ako býva zvykom, 
je spojený s rôznymi želaniami. Ja 
Vám prajem najmä, aby u Vás doma 
vládla láska, svornosť, aby ste mali 
všetkého hojnosť, vždy šťastný krok 
a zo srdca prajem šťastný nový rok. 
Nech Vám slúži zdravie, stojí pri Vás 
šťastie a  sprevádzajú Vás radosť 
a úspechy. 

Čaká nás rok, o ktorom vieme už 
dnes, že bude náročný z rôznych dô-
vodov. Preto musíme byť zodpovední 
a dobre pripravení. Chcem Vás ubez-
pečiť, že robím všetko preto, aby tomu 
tak bolo a verím, že napriek obavám 
na nás čakajú aj pozitívne správy. Vaše 
názory budú pre mňa inšpiráciou pre 
prípravu nových projektov pre rozvoj 
a modernizáciu nášho mesta. 

Byť primátorom je pre mňa posla-
ním. Nedá sa vyhovieť všetkým, no 
vypočuť si ľudí a hlavne stáť pri nich, 
keď ich iní kritizujú a ponižujú, by 
mala byť hlavná zásada morálnych 
hodnôt každého primátora. Som hrdý 
Poltárčan a hrdý Slovák a tak ako do-
teraz, vždy si budem ctiť a vážiť hod-
noty nášho mesta a samotného Slo-
venska. Môj nadriadený nie je žiadny 
politik, ale zákon a občania. Želám 
vám všetkým, nech máte každý deň 
aspoň jeden dôvod na úsmev. Je to 
znak, že napriek všetkému zlému, 
čo sa deje sa oplatí žiť, tvoriť a niečo 
dobré za sebou zanechať. 

Na záver chcem dodať, že nášmu 
mestu a jeho občanom želám rozvoj, 
spolupatričnosť, solidárnosť. Spoloč-
ne si želajme rok dobrých a správ-
nych rozhodnutí a spokojnosti pre 
všetkých. A ako je mojím mottom, aj 
naďalej platí: Spolu, nie proti sebe!

Peter Sitor, 
primátor mesta 

Kalendáre do každej domácnosti
Kalendár z dielne mestskej samosprávy 

doručila samospráva do každej domácnosti. 
„Verím, že sme ním potešili našich obča-
nov a kalendár u každého doma nájde 
svoje využitie,“ uviedol primátor Peter Sitor 
na margo poltárskych kalendárov zachytáva-
júcich momenty zo života mesta v symbióze 

s krásnou prírodou Poltára a jeho okolia. 
Okrem toho je veľmi praktický. Nájde-
te v ňom kontaktné údaje organizácií 
zriaďovateľskej pôsobnosti mesta, ter-
míny zvozu odpadu a vyznačené štátne 
sviatky. 

-JO-
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Poslanci ho schválili jednohlas-
ne v posledný januárový deň na 
svojom zasadnutí. V tomto roku 
bude hospodáriť so sumou viac 
ako 9 miliónov eur. 

Jeho súčasťou sú aj rozpočty 
príjmov a výdavkov rozpočtových 

organizácií a organizácií zriadených 
mestom. Rozpočet na rok 2023 je 
záväzný, na roky 2024-2025 sú 
orientačné. 

„Som rád, že sa nám podarilo 
prijať rozpočet a môžeme sa pustiť 
do naplánovaných investičných 
akcií. Pri jeho zostavovaní sme 

sa museli popasovať s dlhom na 
Technických službách, ako aj ná-
rastmi cien energií a  platov vo 
verejnej správe. Aj keď to bolo 
náročné, celkový rozpočet na rok 
2023 je vyrovnaný,“ povedal pri-
mátor mesta. 

-JO-

V aktuálnom volebnom období 
bude pod Mestským zastupiteľ-
stvom v Poltári pôsobiť dovedna 
jedenásť komisií. Rozhodli o tom 
poslanci a poslankyne na decem-
brovom zasadnutí (15. 12.). Zvolili 
jej členov i predsedov. 

Doplňujúce návrhy za určenie 
Jána Skýpalu za člena do ekono-
mickej komisie, určenie Martiny 
Tóčikovej za členku komisie územ-
ného plánovania a určenie Martiny 
Brisudovej za členku komisie pre 
financie, správu a  hospodárenie 
s majetkom mesta neboli odsúhla-
sené. Ako uviedol primátor Peter 
Sitor, poslanci môžu nových členov 
do akejkoľvek komisie navrhnúť aj 
v budúcnosti.

Jeho slová sa potvrdili, keď po-
slanci v  novom roku doplnili do 
ZPOZ-u aj bytovej komisie ďalších 
ľudí. Do bytovej komisie na žia-
dosť Bythermu, s.r.o. doplnili Jan-
ku Šáliovú, ktorá bola v minulosti 
dlhoročnou členkou tejto komisie. 
Ako spoločnosť Bytherm uviedla, 
Šáliová ako ich zamestnankyňa 
disponuje dôležitými informáciami 
potrebnými pre správne rozhod-
nutia komisie, ktorej členovia sa 
zaoberajú riešením problematiky 
s nakladaním s bytmi vo vlastníctve 
mesta. 

Na žiadosť Dagmar Vývlekovej jej 
bolo zrušené členstvo v Zbore pre 
občianske záležitosti pri Mestskom 
zastupiteľstve v Poltári a poslanci 
schválili nových členov ZPOZ-u: 
Mgr. Katarínu Kubaliakovú – hra 
na klavíri, Mgr. Máriu Kurekovú – 
hra na flaute, spev, Ing. Jozefínu 
Očenášovú – recitácia a Hanku Ku-
baliakovú – spev. 

Zoznam jednotlivých 
komisií:

Komisia pre financie, 
správu a hospodárenie 
s majetkom mesta
Predseda: Ing. Pavel Gavalec
Členovia: Boris Dreisig, MUDr. Ra-
dovan Baník, Jarmila Štrbová, Eva 
Skruteková
Zapisovateľka: Dajana Čičmancová

Komisia pre kultúru, 
mestskú kroniku a ZPOZ
Predseda: Anna Turoňová
Členovia: Vlasta Kojnoková, Karin 
Janišová, Michal Abelovský, Milan 
Vojtek
Zapisovateľka: Ľuba Šálková

Komisia bytová
Predseda: Zdenko Račko
Členovia: Bc. Beata Berkyová, Pavol 

Skýpala, Július Kulich, Janka Šáliová 
Zapisovateľka: Miroslava Badinková

Komisia pre zdravie 
a sociálnu starostlivosť
Predseda: Bc. Beata Berkyová
Členovia: Mgr. Lenka Sojková, Mgr. 
Katarína Ťažká, Mgr. Iveta Uhláro-
vá, MUDr. Jana Beľová, Mgr. Iveta 
Brndiarová
Zapisovateľka: Agnesa Kelemenová

Komisia územného 
plánovania, výstavby, 
dopravy, životného 
prostredia, cestovného 
ruchu a spoluprácu 
s podnikateľmi
Predseda: Mário Kurák
Členovia: Miroslav Loch, Boris Drei-
sig, Ing. Ján Šága
Zapisovateľka: Ľudmila Sihelská

Komisia pre školstvo
Predseda: Ing. Miroslav Macove
Členovia: Boris Dreisig, Mgr. Rado-
van Urbančok, Mgr. Ľuboslava Sle-
bodníková, Mgr. Ivana Trhanová, 
Mgr. Eva Dirbáková
Zapisovateľ: Ing. Matej Kudlák

Komisia pre šport
Predseda: Július Kulich
Členovia: Štefan Jahôdka, Michal 

Škalák, Zdenko Račko
Zapisovateľka: Ing. Danica Švant-
nerová

Komisia priestupková
Predseda: Mário Kurák
Členovia: Pavel Gavalec, Milan Jurčík
Zapisovateľka: Jana Maceková

Komisia pre ochranu 
verejného záujmu
Predseda: Ing. Miroslav Macove
Členovia: Zdenko Račko, Bc. Ján 
Skýpala, Ing. Pavel Gavalec, Mgr. 
Martina Brisudová, Boris Dreisig, Bc. 
Martina Tóčiková, Vlasta Kojnoko-
vá, Bc. Beáta Berkyová, Július Kulich, 
Mgr. Lenka Sojková
Zapisovateľ: Ing. Matej Kudlák

Komisia pre likvidáciu 
majetku
Predseda: Boris Dreisig
Členovia: Ing. Miroslav Macove, 
Zdenko Račko, Mário Kurák
Zapisovateľ: Eva Oravcová

Dotačná komisia
Predseda: Boris Dreisig
Členovia: Bc. Beáta Berkyová, Ing. 
Pavel Gavalec, Július Kulich, Mário 
Kurák, Ing. Miroslav Macove, Zdenko 
Račko, Anna Turoňová
Zapisovateľ: Eva Oravcová

-JO-

Participatívny rozpočet mesta 
je spôsob, akým sa môžete podie-
ľať spolu s mestom na projektoch. 
Navrhnite Váš projekt, o ktorom si 
myslíte, že je dobrý pre Vaše okolie 
a stojí zato ho realizovať. 

„Cieľom participatívneho roz-
počtu je, aby sa občan sám zapojil 
do života mesta. Môže ovplyvňo-
vať jeho dianie. Zároveň sa po-
silní otvorenosť, transparentnosť 
a efektívnosť mestskej samosprá-
vy,“ povedal primátor mesta Peter 
Sitor. Projekty je možné podávať do 
31. marca 2023. 

Medzi oblasti, ktoré budú podpo-
rené, patria aktívne občianstvo, verej-
né priestranstvá, životné prostredie, 

kultúra, deti a mládež, rodina, seniori, 
sociálna oblasť, rozvoj cestovného 
ruchu, šport, voľnočasové aktivity či 

propagácia mesta. Prerozdelením fi-
nancií na jednotlivé návrhy sa potom 
bude zaoberať zastupiteľstvo.

Celková suma, ktorú mesto roz-
delí medzi občanov a ich projekty 
je 20 000 eur, pričom maximálna 
výška na podporu jedného projek-
tu je 2 500 eur. V rámci mestských 
častí Zelené a Slaná Lehota sa môžu 
schváliť najviac po dva projekty. 

Hlavným prínosom participa-
tívneho rozpočtu je možnosť ľudí 
pomáhať svojou aktivitou zlepšovať 
situáciu v meste. 

-JO- 

Poznáme zloženie jednotlivých komisií mestského 
zastupiteľstva v aktuálnom volebnom období 

Mesto prijalo rozpočet na rok 2023

Máte dobrý nápad a chcete ho realizovať?
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Mestskí poslanci rozdelili dotácie 
z rozpočtu za viac ako 68-tisíc eur. 
Poslanci a poslankyne o tom roz-
hodli na svojom prvom tohtoroč-
nom zasadnutí. Z rozpočtu mesta 
na rok 2023 vyčlenili financie pre 
12 spolkov vo výške 68 500 eur.

Najviac peňazí dostanú futbalisti 
zo Sklotatranu. Do rozpočtu klubu 
im pribudne 36 700 eur. Druhú 
najvyššiu sumu dostane Mestský 

záujmový klub Poltár, v ktorom sú 
združené štyri spolky, a to folklórne 
súbory Kukučky a Poltarica, bežci 
i šachisti. Mesto im odkleplo 8-tisíc 
eur. Trojcifernú dotáciu odsúhlasili 
Slovenskému zväzu zdravotne po-
stihnutých a Slovenskému Červe-
nému krížu. 

Schválené dotácie na rok 
2023:
• TJ Sklotatran Poltár – 36 700 eur

•  Mestský záujmový klub Poltár – 
8 000 eur

•  Mestský volejbalový klub – 
7 000 eur

•  Dobrovoľný hasičský zbor Poltár 
– 5 000 eur

•  MUAY THAI Carnage Club Poltár 
– 3 000 eur

•  Športový klub stolného tenisu Pol-
tár – 2 500 eur

•  Kormidlo Poltár – 1 800 eur
•  Jednota dôchodcov Poltár – 1 200 eur

•  Slovenský zväz protifašistických 
bojovníkov Poltár – 1 000 eur

•  Kynologický klub Poltár – 1 000 eur
•  Slovenský zväz zdravotne postih-

nutých Poltár – 900 eur
•  Slovenský Červený kríž Poltár – 

400 eur

-JO-

Oslobodenie mesta je význam-
ným míľnikom v histórii každého 
mesta. 

Do života Poltárčanov prinies-
lo nádej na slobodný život, nový 
začiatok a lepšiu budúcnosť. Deň, 
kedy sa mesto druhýkrát narodilo, 
pominuli sa neistoty a do životov 
jeho občanov sa opäť vrátilo svetlo. 
„Poďakujme všetkým, ktorí obe-
tovali ten svoj v boji za slobodu 
a pri oslobodení nášho mesta,“ 
povedal primátor mesta Peter Sitor 
vo svojom príhovore, ktorý spolu 
s delegáciou z Ruska položil ven-
ce k  Pamätníku padlých v  prvej 
a druhej svetovej vojne a spoločne 
si pripomenuli tých, ktorí priniesli 
slobodu nášmu mestu.

Presne 13. január 1945, po silnej 
delostreleckej paľbe vstúpili do Pol-
tára sovietske vojská a oslobodili 
ho. „Pred sedemdesiatimi ôsmimi 
rokmi naše mesto oslobodili vo-
jaci sovietskej armády,“ uviedol 
primátor, ktorý poďakoval za od-
vážne činy týchto mužov. Zároveň 

verejnosti odhalil kus histórie pro-
stredníctvom vystavených fotogra-
fií, ktoré zachytili sovietske vojská 
na území mesta. Ako uviedol, ide 
o vzácny moment a chvíle v deji-
nách Poltára.

Verejnosti sa ďalej prihovorili 
Andrei Barashkin, Jozef Cerovský, 
či Ján Iždinský, ktorý prítomných 
oboznámil s  históriou prebieha-
júcich bojov v  okolí Poltára po-
čas oslobodzovania. Z  priamych 
účastníkov vojny v našom meste 
žije dnes už iba pár jedincov. Me-
dzi nimi Helena Gabľasová, Ladislav 
Kamenský, Elena Hanesová a Július 
Mužík, ktorí si pamätajú hrozivé 
udalosti z týchto čias. Práve členom 
Základnej organizácie Slovenského 
zväzu protifašistických bojovníkov 
v Poltári vyjadril primátor svoje hl-
boké poďakovanie za ich činnosť 
a  spolupodieľanie sa na podu-
jatiach, ktoré občanom Poltára uka-
zujú skutočnú históriu. Za ich prácu 
a úsilie ich odmenil v obradnej sie-
ni a slávnostne im udelil Pamätné  
listy.

Politické rozbroje a napätie
Cieľom mesta a primátora nebo-

lo počas osláv 78. výročia, tak ako 
to bolo niektorými opísané, vyvo-
lávať politické rozbroje a napätie. 
Jediným zámerom mesta v spoluprá-
ci so Základnou organizáciou Sloven-
ského zväzu protifašistických bojov-
níkov (ZO SZPB) v Poltári je ľuďom 
pripomenúť históriu vlastného mes-
ta, tak ako sa skutočne stala počas 
oslobodzovania mesta v roku 1945.

Ako povedal primátor počas svoj-
ho príhovoru, je nesprávne z témy 
konca druhej svetovej vojny robiť 
politickú tému. „Nemiešajme preto 
minulosť a súčasnosť, nevytváraj-
me nezmyselné hádky a poďakuj-
me vojakom, ktorí bojovali, za ich 
hrdinstvo,“ uviedol primátor Peter 
Sitor. Tú z nej spravili politici a ľudia, 
ktorým vyhovuje si vydobíjať politic-
ký kapitál touto pomýlenou cestou 
a takouto nízkou formou. Ani raz sa 
počas osláv nespomenulo, že by ve-
denie mesta podporovalo, či si želalo 
vojnu na Ukrajine. Práve naopak, ako 
povedal primátor: „Každá vojna je 

krutá. Prichádzajú v  nej o  život 
nevinní ľudia bez ohľadu na vek, 
pohlavie, politické či náboženské 
presvedčenie a každý vyhasnutý 
ľudský život bolí.“ Ako ďalej dodáva, 
je za mierové riešenia situácie a na 
rozdiel od predošlého vedenia a sú-
časnej poslankyne NR SR nepodpo-
ruje dodávanie zbraní na Ukrajinu. 

Zároveň chceme uviesť, že nie 
je pravda, že sa hrala ruská hymna 
a na podujatí bola vyvesená ruská 
vlajka. „Na žiadosť členov a vede-
nia ZO SZPB sme púšťali sovietsku 
hymnu a vyvesená bola tiež soviet-
ska, a nie ruská vlajka, pretože im 
uplynulé 4 roky nebolo umožnené 
zo strany vedenia mesta si pripo-
menúť udalosť podľa histórie. 
O to viac je smutné, že sa minister 
obrany SR vyhráža ľuďom, ktorí 
roky zachovávajú posolstvo mieru, 
a ktorí sú poslední žijúci pamät-
níci hrôz druhej svetovej vojny, 
o ukončení spolupráce vo všet-
kých formách, vrátane zákazu na 
oslavách Slovenského národného 
povstania,“ doplnil primátor. 

Od politického motívu sa mesto 
dištancuje. Na oslavách išlo o to, 
vzdať úctu ľuďom, ktorí nasadzo-
vali vlastné životy v zime a chlade 
pri obrane Slovenska a nášho mesta 
Poltár v roku 1945. 

Na oslavy mesto okrem iných his-
torikov a pamätníkov pozvalo ve-
dúceho vojnovo-pamiatkového od-
delenia Adreia Barashkinova a jeho 
zástupcu Alekseia Nikolajevičova 
Evplova z ruského veľvyslanectva, 
aby sme si spoločne pripomenuli 
udalosti z tohto obdobia. 

„Všetky ostatné domnienky 
ohľadom ďalších úmyslov zo stra-
ny mesta beriem ako čisté špeku-
lácie a prekrúcanie faktov,“ dodal 
primátor na záver. 

-JO-

Oslobodenia mesta prinieslo Poltárčanom 
nádej na nový začiatok

Viac ako 68 000 eur z rozpočtu 
mesta pôjde miestnym združeniam
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Napriek tomu, že roky žil v Bra-
tislave, na svoje rodisko nikdy 
nezabudol. Srdcom, dušou i mys-
ľou ostal navždy verný svojmu 
rodisku v  Zelenom, z  ktorého 
pochádzal, a ku ktorému sa hrdo  
hlásil.

Samuel Lörinčík mestu daro-
val jeden zo svojich obrazov. Ten 
zachytáva historickú pamiatku, 
ktorá je Poltárčanom veľmi dobre 
známa, Turecký most v Zelenom. 
Lörinčík na sklonku života chcel, 
aby sa obraz vrátil na jeho rodnú  
hrudu.

„Rodine pána Lorinčíka ďaku-
jem za obraz. Našli sme mu na 
úrade čestné miesto. Je umiest-
nený tak, aby bol na očiach ve-
rejnosti a všetkým, ktorí na úrad 
prídu,“ povedal primátor mesta 
Peter Sitor, ktorý si hlboko váži, že 

pán Lörinčík nezabudol na svoje 
korene. Ako uviedol, jeho poslednú 
vôľu rešpektuje a rád ju splnil.

Samuel Lörinčík zomrel 22. 12. 

2022 po krátkej chorobe vo veku 
95 rokov. 

Česť jeho pamiatke!
-JO-
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Vyspovedali sme za vás nového 
primátora. V krátkom rozhovore 
nám prezradil svoje plány, prio-
rity a aj aké prekvapenia na neho 
čakali v úrade. 

1. Vo funkcii primátora pôsobíte 
ešte len pár dní. Viete nám prezra-
diť, ako ste si zvykli, aké sú Vaše 
vízie do budúcna, prípadne Vás 
niečo prekvapilo v úrade? 

Nemal som veľa času „si zvykať“. 
Ako sa vraví, povinností je veľa 
a času málo. Je veľa vecí, ktoré bolo 
nevyhnutné riešiť takmer okamžite 
a nastali aj prekvapenia v podobe 
mestského majetku a budov v hava-
rijnom stave. Preto bolo nevyhnutné 
začať riešiť najmä tento problém. 
Moje vízie sa nezmenili, naďalej by 
som chcel, aby z mesta Poltár bolo 
moderné a bezpečné miesto pre 
ľudí, ktorí v ňom žijú. Žijeme však 
v realite, a tak plány vždy ovplyvňu-
jú financie. Podobne, ako iné mestá, 
hľadáme v  rozpočte financie na 
stúpajúce ceny energií či rastúcich 
platov vo verejnej správe. Aby sme 
ušetrili na energiách, ako prvý krok 
sme vymenili trubice na Mestskom 
úrade za úspornejšie. Postupne 
k tomu kroku pristúpime aj na ďal-
ších inštitúciách. V decembri som 
prijal rozhodnutie nenakúpiť elek-
trinu na celý rok, ale od 01.01.2023 
kupovať elektrinu za spotové ceny. 
V decembri 2022 sa ceny pohybo-

vali okolo 420 eur/MWh, ak by sme 
v tom čase 2022 nakúpili elektrinu 
na rok 2023 za vtedy aktuálne ceny, 
išlo by o 330 percentný nárast ceny 
– cca 96 000 eur na celý rok. Pri cene 
420/MWh by sme v januári 2023 za-
platili odhadom 8 190,00 eur. V prí-
pade dotácie od štátu by to bolo 
o niečo menej, a teda 4 742,40 eur. 
Najlacnejšie to vychádza pri spo-
tových cenách, je to 3 217,5 eur. 
Mesto tak pri nákupoch za spotové 
ceny v januári oproti tomu, ak by 
nakúpilo elektrinu za aktuálne ceny 
v decembri ušetrí 4972,5 eur. 

2. Na mestskom zastupiteľstve ste 
sa vyjadrili, že primátor by tu mal 
byť dostupný pre svojich obča-
nov. Zmenilo sa niečo alebo si to 
myslíte naďalej? 

Ako som už viackrát spomínal, 
práca primátora je náročná a určite 
nekončí poobede o 15-tej. Zahŕňa 
obrovské množstvo povinností 
vrátane štúdia materiálov, prí-
pravy na rokovania, vzdelávania, 
komunikácie s občanmi, orgánmi 
verejnej správy a mnoho ďalších. 
Som k dispozícii prakticky 24 hodín 
denne. Niekedy ľudia volajú večer, 

cez víkend, alebo v prípade krízovej 
situácie aj v noci. 

S požiadavkami ľudí sa na úrade 
stretávam pri mojej práci úplne bež-
ne. Všetky ich problémy sa snažím 
riešiť priebežne a dvere mojej kan-
celárie sú im vždy otvorené. Dokon-
ca som prijal aj opatrenia a vymenil 
guľu na dverách za bežnú kľučku.

3. Čo je Vašou prioritou vo funkcii 
primátora? 

Jednoznačne za najdôležitejšie 
a najpotrebnejšie považujem naďa-
lej vytvorenie pracovných miest. Ide 
o veľký problém, ktorý sa roky nepo-
darilo mojim predchodcom vyriešiť. 
Na začiatok by postačilo aj 50 miest. 
Niečo už mám v pláne, tak verím, že 
to vyjde. Vďaka práci by sa ľuďom 
nie len ľahšie žilo, ale zvýšila by sa 
aj úroveň nášho okresného mesta. 
Zároveň som rád že sa nám podarilo 
schváliť rozpočet mesta na rok 2023 
a vďaka tomu sa môžeme pustiť do 
investičných akcií a projektov. Naj-
bližšie sa bude upravovať odstavná 
plocha pre osobné automobily pri 
mestskom cintoríne a v materskej 
škole na Ulici kanadskej upravíme 
priestory. V zime sme zasa osadili 
nové autobusové zastávky v meste 
a prímestských častiach a opravili 
detské dopravné ihrisko. 

Ďakujeme za rozhovor. 
-red-

Prvý rozhovor s primátorom mesta 
Petrom Sitorom pre občasník

Na sklonku života daroval mestu 
svoj obraz

Spomienka 
na zosnulého 
Jána Koršóa

Ján Koršó

*  10. 02. 1950 
v Poltári

†  16. 01. 2004 
v Bojniciach

10. februára 2023 uplynulo 73 
rokov od narodenia Jána Koršóa, 
bývalého primátora mesta Poltár, 
ktorý zastával túto funkciu od 9. 
12. 1994 až do tragického dňa. 
Spomienka je vyjadrením toho, 
že tento človek nám bol blízky, zá-
ležalo nám na ňom, a na ktorého 
chceme spomínať nielen v tichu 
svojho srdca, ale i verejne. V srd-
ciach tých, ktorí ho poznali zostáva 
navždy. Nech odpočíva v pokoji.

S úctou na neho spomínajú 
zamestnanci mesta.

Autor: Ľubka Šálková
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K vypnutiu samospráva pristúpila 
v decembri, potom čo sa na soci-
álnej siete objavili verbálne útoky 
a reakcie. 

Vyzývame občanov, aby zvažova-
li svoje reakcie na stránkach mesta 
Poltár. Konštruktívna kritika je vítaná, 
avšak každý názor musí byť vyjadre-
ný formou, ktorá rešpektuje pravidlá 
slušného správania. Prosíme teda ve-

rejnosť, aby svoje názory vyjadrovali 
slušne. ,,Myslite na to, že dnes so-
ciálne siete využívajú aj deti a nie 
je vhodné im ukazovať takéto 
správanie,“ povedal primátor mesta 
Peter Sitor. 

Mesto Poltár si zároveň vyhradzuje 
právo blokovať na svojich stránkach 
všetky komentáre a užívateľov, ktorí 
nebudú tieto pravidlá rešpektovať. 
Taktiež pristúpime k  blokovaniu 

všetkých užívateľov, ktorí budú spĺ-
ňať atribúty falošného profilu. Všetky 
reklamácie na vymazaný komentár/
blokovanie užívateľa prosíme obča-
nov riešiť osobne na Mestskom úrade 
v Poltári - oddelenie PR manažér.

Veríme, že tento dočasný prob-
lém vážne nepoznačil komunikáciu 
mesta a jeho občanov. Ďakujeme za 
trpezlivosť a sme vďační, že ste v uve-
denom čase využívali ostatné formy 

komunikácie, ktoré môžete využívať 
naďalej. Či už ide o kontaktný formulár 
alebo telefonické, či mailové kontakty, 
ktoré nájdete na stránke mesta www.
poltar.sk. 

Zároveň oznamujeme, že mesto 
Poltár funguje na facebooku iba pod 
názvom. ,,Mestský úrad Poltár“.

-JO-

Komentovanie na sociálnych 
sieťach je obnovené

Hoci referendum nie je platné, 
pretože sa ho nezúčastnil dosta-
tok voličov, k urnám na Slovensku 
pritiahlo takmer 1,2 milióna ľudí.

Ako volili Poltárčania? 
V Poltári sa referenda zúčastnilo 

spolu 1 604 občanov z  celkového 
počtu 4 328 zapísaných voličov, čo 
predstavuje 37,06 %. Najväčšia účasť 
53,70 % bola vo volebnom okrsku č. 7 
Slaná Lehota. Najmenej ľudí prišlo 

v sobotu do Kultúrneho domu v Pol-
tári, len 29,75 % voličov. K 2 osobám 
s covidom bola privolaná špeciálna 
komisia.

V okrese Poltár sa volebná účasť 

takmer v každej obci vyšplhala nad 
30 %. 

Celkovo sa na Slovensku refe-
renda zúčastnilo len 27,25 % voli-
čov. Odpoveď ,,áno“ zakrúžkovalo 

97,52  % voličov, odpoveď ,,nie“ 
1,54 % voličov. 0,94 % hlasov nebolo 
platných. V poradí deviate referen-
dum tak nie je platné.

Zdroj: ŠÚ SR 

Popri práci je dôležité pripome-
núť si významné chvíle v živote 
človeka. Medzi tie patria aj život-
né jubileá. 

V práci zotrváva človek veľkú časť 
svojho života a okrem pracovných 
vzťahov je nevyhnutné udržiavať 
aj tie priateľské. Preto sme neza-
budli na vedúcu sekretariátu Majku 
Šnúrikovú a bývalú zamestnanky-
ňu Martušku Kupčekovú, ktorá na 
úrade odpracovala úctyhodných 42 
rokov. K ich narodeninám im v mene 
celého kolektívu zamestnancov za-
blahoželal osobne primátor mesta 
a  poprial do ďalších rokov len to 
najlepšie. 

-JO-

Referendum 2023

Všetko najlepšie, milé kolegyne!
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Mesto Poltár sa púšťa do úpravy 
plochy pred cintorínom. V  sú-
časnosti prebiehajú vytyčovacie 
práce všetkých inžinierskych sietí. 

Na projekt získala samospráva 
dotácie z  Ministerstva životného 
prostredia SR. „Existujúca plo-
cha je v súčasnosti na viacerých 
miestach zdegradovaná,“ uviedol 
primátor mesta Poltár Peter Sitor. 
Štrkovú vrstvu nahradí betónová 
zatrávňovacia dlažba, ohraničená 
betónovým obrubníkom. Navrho-
vaná spevnená plocha bude využívať 
prirodzené vsakovanie dažďových 
vôd do podložia.

Ako doplnil, práce zrealizujú Tech-
nické služby Poltár. „Predpokladaný 
začiatok prác je koniec februára 
a  dokončiť by ich mali do júna 
2023.“ V južnej časti novej parko-

vacej plochy sa vytvorí oddychová 
zóna, ktorú skrášli fontána. Energiu 
na prevádzku jej čerpadla zabez-
pečí solárny panel umiestnený na 
stĺpe. Východná časť bude upravená 

mulčovaním a dosadí sa nová zeleň, 
hlavne Dub červený a Javor poľný. 

Zmluva s Ministerstvom ŽP bola 
podpísaná na jeseň. Výška schválenej 
dotácie predstavuje takmer 70 000 
eur, pričom samospráva spolufinan-
cuje projekt vo výške 5 %. Celková 
suma výdavkov je 73 530, 47 eur. 

Projekt rieši úpravu spevnenej plo-
chy využívanej ako odstavná plocha 
pre osobné automobily pri mestskom 
cintoríne. „Jeho cieľom je zvýšiť do-
stupnosť parkovacej plochy, vytvo-
riť podmienky na bezpečné parko-
vanie, a skrášliť okolie vytvorením 
relaxačnej zóny,“ dodal na záver. 

-JO-

Mesto dokončilo výstavbu piatich 
nových zastávok. 

Tie majú zlepšiť cestujúcim kom-
fort a bezpečnosť počas cestova-
nia do práce či iných miest. Vďaka 
presklenej konštrukcii a osvetlenia 
v nočných hodinách sa zvýši bezpeč-
nosť ľudí na jednotlivých zastávkach 
čakajúcich na spoj. Okrem toho pre 
väčšiu informovanosť v nich nájdu 
nové hodiny a mapu mesta, či infor-
mačné plagáty mesta Poltár.

Mesto ich rekonštrukciu dofinan-
cuje sumou 3481,24 eur t. j. 5 % z cel-
kových nákladov, zvyšnú časť a to 
66 143 eur mesto získalo z Miestnej 
akčnej skupiny Hornohrad. „Ide 
o  modernejšie zastávky, ktoré 
majú ľuďom priniesť viac komfor-

tu. Zároveň ich údržba bude pre 
mesto menej náročná,“ vysvetlil 
primátor mesta Peter Sitor. Práce boli 
dokončené v januári firmou P.M.P. 

STAVBY, s.r.o. Domácim i cezpoľným 
sa tak pri príchode do okresného 
mesta naskytne úplne nový pohľad.

Nové moderné zastávky nájdete 

na Ulici 13. januára oproti areálu 
sklární v blízkosti zdravotníckeho 
zariadenia, ďalej na Ulici Obrancov 
mieru pri reštaurácii KPU. Zmoderni-
zovaná je aj zastávka na Ulici školskej 
pri Prima banke, zastávka v mestskej 
časti Zelené (pri parčíku) a zastávka 
v mestskej časti Slaná Lehota (pri 
kultúrnom dome).

„Verím, že sme vynovenými za-
stávkami ľuďom spríjemnili chvíle 
počas cestovania,“ dodal primátor 
na záver.

Realizáciou projektu mesto pri-
spieva k ekonomickému a sociálne-
mu rozvoju regiónu, k budovaniu 
vzťahov a dopravnej prepojenosti 
medzi mestom Poltár a obcami v re-
gióne.

-JO- 

Poltárčania budú môcť komfortnejšie 
a bezpečnejšie cestovať

Úprava parkoviska pri cintoríne

Výmena žiaro-
viek na úrade
Mesto v  rámci úspor-
ných opatrení vymenilo 
na úrade žiarovky. 

Ide o úspornejší typ, ktorý po-
môže šetriť financie v  rozpočte. 
Vzhľadom na počet hodín, ktoré 
zamestnanci na úrade strávia, ide 
o množstvo času, kedy treba nevy-
hnutne svietiť. Úsporné LED žiarovky 
zároveň nešetria svetlo, ale energiu 
a peniaze. Na základe vykonaných 
zmien by sa mala platiť odhadom 
¼ doterajšej ceny. „Vymenili sme 
trubice za úspornejšie, čím sme 
urobili maximum, aby sa šetrilo 
aj tu. Postupne situáciu budeme 
riešiť aj v  ďalších inštitúciách,“ 
uviedol primátor mesta Peter Sitor. 

-JO-

Vďaka šikovným rukám občana 
slúži naďalej žiakom Základnej 
umeleckej školy. 

Jeho premeny sa ujal Michal Du-
dáš a vdýchol mu nový život a rozmer. 
Nefunkčný klavír teraz slúži ako po-
lička na výstavu prác talentovaných 
žiakov. „Chcel by som poďakovať 
pánovi Dudášovi za túto preme-
nu a skvelý a inovatívny nápad,“ 
povedal primátor mesta Poltár Peter 
Sitor, ktorý si váži záujem každého 
jedného občana prispieť trebárs aj 
takouto formou pomoci. 

Zúžitkovaný korpus vyradeného 
klavíra nájdete v priestoroch ZUŠ Pol-
tár, spolu s umeleckými výtvarnými 
3D dielami detí zdobí v súčasnosti 
vstup do budovy. 

-JO-

Nefunkčný klavír našiel svoje využitie
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Samospráva požiadala o poskyt-
nutie dotácie Ministerstvo práce, 
sociálnych vecí a rodiny. Jej cieľom 
je vytvoriť vhodnejšie podmienky 
pre seniorov žijúcich v Zariadení 
sociálnych služieb v Poltári. 

„Požiadali sme o dotáciu v sume 
5998,50 eur, v prípade schválenia 
projektu mesto dofinancuje 10% 
(666,50 eur),“ povedal primátor 
mesta Poltár Peter Sitor.

Mesto plánuje z dotácie zakúpiť 
modernú interaktívnu obrazovku, 
ktorá bude slúžiť na rozvoj psychickej 
a fyzickej stránky klientov zariadenia. 
Malý spoločenský kút v domove by 
doplnil nový počítač s  príslušen-
stvom, ktorý by umožnil seniorom 
vyhľadávať rôzne informácie, správy 
či komunikovať s rodinnými príbuz-

nými a udržiavať sociálne kontakty. 
Spoločenskú miestnosť by oživili 
2 nové šatníkové skrine a komfort 
klientom poskytlo 10 pohodlných 
kresiel. 

Okrem počítačovej gramotnosti je 
zámerom projektu vytvoriť aj imobil-
ným klientom lepšie podmienky pre 
ich pohyb, zdravie a uľahčenie hy-
gieny, preto je jeho súčasťou nákup 

pojazdnej toalety, či polohovateľnej 
postele. 

Prostredníctvom vyvýšených zá-
honov chcú klientom v Zariadení 
sociálnej starostlivosti zasa dopriať 
účinky gardenterapie. „Venovať sa 
záhradke je pre klientov relax, ale 
aj pracovná terapia. Verím, že im 
tento elán vydrží čo najdlhšie,“ 
dodal primátor. 

Zariadenie je plne obsadené, v sú-
časnej dobe má 44 klientov. Dopyt 
po službe mierne prevláda nad mož-
nosťami zariadenia. „Našou prvora-
dou úlohou ako mesta je vytvárať 
seniorom také podmienky, aby sa 
v Zariadení mali dobre, cítili sa po-
hodlne, a aby im bola poskytnutá 
adekvátna starostlivosť a kvalitné 
služby,“ uviedol primátor na záver. 

-JO- 

Poltárčania opäť raz ukázali, koľ-
ko lásky je v ich srdciach. 

V decembri sa aktívne zapojili do 
projektu, ktorého cieľom bolo obda-
rovať seniorov. V rámci predvianoč-
nej návštevy v Zariadení sociálnych 
služieb (ZSS) primátor mesta odo-
vzdal seniorom krabice plné prekva-
pení. „Vianoce sú časom, kedy by 
sme mali viac než inokedy myslieť 
aj na iných ľudí. Som presvedče-
ný, že darčeky zahriali pri srdci 
obdarovaných, ale rovnako aj sa-
motných darcov,“ povedal primátor 
mesta Peter Sitor, ktorý je druhý rok 
po sebe koordinátorom projektu.

Dokopy sa vyzbieralo viac ako 

100 ks krabíc, z toho vyše 40 kusov 
putovalo do ZSS, zvyšné šli do ďal-
ších Domovov dôchodcov. Darcovia 
prispeli sladkým, slaným, teplým, 
mäkkým, voňavým, taktiež darčekmi 
na zábavu i na pamiatku. „Chcel by 
som touto cestou poďakovať za-
kladateľom projektu a občanom 
za každú jednu naplnenú ,,krabicu 
od topánok“, ktorá potešila našich 
starkých v ZSS,“ dodal na záver pri-
mátor. Tí sa krabiciam od ľudí úprim-
ne potešili. Spoločného slávnostné-
ho obeda sa zúčastnil aj dekan Jozef 
Haľko. Primátor zároveň poďakoval 
riaditeľke za pozvanie a  zamest-
nancom za starostlivosť a obetavú 
prácu o seniorov počas roka. -JO-

Projekt na podporu rozvoja sociálnych služieb

Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok?

Mesto opravilo oplotenie detské-
ho dopravného ihriska. 

Bolo poškodené, na viacerých 
miestach úplne chýbalo, či bolo 
zhodené na zem. „Ihrisko v okres-
nom meste nemôže takto vyzerať. 
Navyše, ak ho využívajú naše deti, 
musí byť v prvom rade bezpečné.“ 
povedal primátor mesta Peter Sitor.

Ihrisko sa preto bude v zimných 
mesiacoch uzamykať. Mesto o opä-
tovnom otvorení ihriska bude ve-
rejnosť včas informovať. „Chceme 
predísť vandalizmu v  nočných 
hodinách,“ upresnil primátor, pod-
ľa ktorého treba chrániť, to čo sme 
si vybudovali, opravili, a starať sa 
o majetok, do ktorého sme inves-
tovali náš čas i peniaze.

„Stáva sa, že detské ihriská ni-
čia aj tí, pre ktorých bolo určené, 

mladiství vandali vo večerných 
a nočných hodinách si krátia čas 
touto aktivitou. Preto prosím 
tých, ktorí budú svedkom poško-
dzovania ihriska, aby túto činnosť 

ohlásili na políciu v Poltári,“ infor-
moval primátor, podľa ktorého chce 
mesto chrániť nielen majetok, ale aj 
deti, ktoré sa sem chodia hrať, či na-
vštevujú miesto počas vyučovania. 

Snahou samosprávy je vybudovať 
na území mesta funkčné a bezpečné 
zariadenia pre voľnočasové aktivity 
detí a mládeže. „Žiaľ, táto snaha 
vychádza nazmar, ak sa v priebe-
hu niekoľkých dní vandali „posta-
rajú“ o poškodenie ihriska. Mesto 
ho dá síce opraviť a  zaplatí to 
z vlastných zdrojov, no z poklad-
ne mesta sa tým zbytočne odčer-
pajú ďalšie finančné prostriedky, 
čo v konečnom dôsledku zaplatia 
všetci obyvatelia Poltára,“ dopl-
nil primátor a poprosil rodičov, aby 
dohliadli na svoje deti, čo robia vo 
voľnom čase spolu s kamarátmi.

Priestor je v  súčasnosti moni-
torovaný kamerovým systémom. 
„Mojim cieľom, ako aj mesta, je 
zvýšiť ochranu a bezpečnosť detí 
a všetkých občanov žijúcich v Pol-
tári,“ dodal primátor na záver. -JO-

Neničme si spoločný majetok, slúži všetkým deťom



www.poltar.sk

8 ŽIVOTNÉ PROSTREDIE Poltársky občasník Zima 2022 / Jar 2023 Číslo 1/2023

Ročný poplatok za komunálny 
odpad zvýšil z  21,90 eura na 
29,20 eura. Schválilo to mestské 
zastupiteľstvo na decembrovom 
zasadnutí. Ako primátor Peter 
Sitor uviedol, rastúce náklady na 
zber a likvidáciu odpadu počas 
uplynulých rokov spôsobili že 
navýšenie je dnes nevyhnutné.

Legislatívne zmeny či ďalšie 
dôvody vplývajúce na 
nárast cien za odpad

Dôvodov je hneď viac. Od roku 
2019 sme na Slovensku svedkami 
prudkého zvyšovania cien. Od-
padové hospodárstvo prechádza 
v posledných rokoch významnými 
zmenami, ktoré majú samosprávy 
a ich občanov inšpirovať či skôr do-
nútiť k ekologickejšiemu naklada-
niu s odpadmi. Zdražovanie bude 
pokračovať aj ďalšie roky. Hlavným 
dôvodom je zavedenie povinnej 
úpravy zmesového komunálneho 
odpadu pred jeho uložením na 
skládku, z čoho vyplývajú vyššie ná-
klady na prevádzku a zariadenia. Aj 
preto Združenie obcí pre likvidáciu 
odpadu Poltár avizovalo v minulom 
roku zvýšenie cien za svoje služby. 

Medzi ďalšie faktory vplývajúce 
na cenu okrem nárastu samotného 
poplatku za skládkovanie, ide naprí-
klad o nárast cien pohonných hmôt, 
vyššie náklady na servis a údržbu 

mechanizmov, nárast minimálnej 
mzdy, či zosúladenie slovenského 
Zákona o odpadoch s európskou 
smernicou. 

 Menší príspevok z Environ-
mentálneho fondu 

Environmentálny fond zasie-
la mestu financie ako náhradu za 
environmentálnu záťaž spôsobenú 
skládkou v Zelenom. Keďže Zberová 
spoločnosť prevádzkuje zariadenie 
na vytriedenie dovezeného odpa-
du, množstvo uloženého odpadu 
klesá. Zároveň ale klesá aj environ-
mentálna záťaž a preto je príspevok 
z Environmentálneho fondu v roku 
2023 nižší. Ročný pokles do rozpoč-
tu mesta predstavuje až 29 000 eur. 

Kompromis pre všetkých 
Podľa primátora ide o kompro-

mis. Ak by podľa neho malo mesto 
poplatkami úplne vykryť náklady 
na zber a likvidáciu odpadu, Poltár-
čania by museli ročne zaplatiť až 36 
eur. Jeho slová potvrdzuje napríklad 
aj analýza Združenia miest a obcí 
Slovenska, ktorá tvrdí, vyzbierané 
poplatky pokrývajú samosprávam 
v  priemere len 73% nákladov na 
odpadové hospodárstvo a  teda 
samosprávy doplácajú za odpad 
z vlastných zdrojov. Poslanec Boris 
Dreisig zároveň poznamenal, že ak 
by poplatok nezvýšili v navrhovanej 

sume teraz, ľudí by o rok mohol ča-
kať ešte väčší skok. 

Nebezpečný odpad  
vo vlastnej réžii 

Ďalším problémom je, že v roku 
2022 vypovedala spoločnosť Detox, 
s. r. o., zmluvu z dôvodu stratovos-
ti a  nerentability zisku v  pomere 
k vlastným nákladom. Z tohto dôvo-
du mesto bude musieť v roku 2023 
zabezpečiť mobilný zber nebezpeč-
ných látok z domácností a dôjde 
k zvýšeniu nákladov pre mesto. Na 
zber nebezpečného odpadu bude 
musieť zakúpiť na zberný dvor min. 
2ks špeciálnych skladových kontaj-
nerov, ktoré majú záchytnú vaňu/
mrežu a sú špeciálne uspôsobené 
na zber nebezpečných odpadov. 
Cena jedného takéhoto kontajne-
ra sa pohybuje od 5000 do 8000 € 
a predstavuje ďalšie náklady.

Kuchynský odpad 
vyvážame 2x do týždňa 

Zvýšenie finančných nákladov 
pre mesto spôsobí aj navýšenie 
kapacity a  frekvencie vývozu ku-
chynského odpadu. Kontrolou Slo-
venskej inšpekcie bolo zistené, že 
mesto nespĺňa zákonom stanovenú 
minimálnu zberovú kapacitu. Preto 
muselo zvýšiť počet nádob a ich vý-
voz uskutočniť 2x do týždňa (pozn. 
redakcie -doteraz to bolo raz), čím 

stúpli náklady z 22 386 eur na 58 
203,60 eur. V opačnom prípade by 
mestu hrozili sankcie do výšky až 
160 000 eur. 

Zľavy pre seniorov a nižší 
poplatok za psa 

Mesto pristúpilo aj k úľavám pre 
ekonomicky najcitlivejšiu a najzra-
niteľnejšiu skupinu. Seniori nad 65 
rokov zaplatia za komunálny odpad 
len 23,36 eura. Poslanecký zbor zá-
roveň odklepol zníženie dane za psa 
chovaného v byte zo 40 na 25 eur. 

Nižšie dane na bývanie a iné 
výhody 

Nižšie dane z  nehnuteľností 
o 15% platia osoby s ťažkým zdra-
votným postihnutím a staršie ako 65 
rokov, ako aj fyzické osoby v hmot-
nej núdzi, ktoré slúžia na ich trvalé 
bývanie. Správca dane môže ročný 
poplatok v prípade splnenia zákon-
ných povinností poplatníkovi znížiť 
alebo odpustiť. 

-JO-

Mgr. Milan Čillík, rodák z Kokavy 
nad Rimavicou, človek s veľkým 
srdcom a láskou k prírode, ochran-
ca lesa a lesnícky pedagóg. Stred-
nú školu navštevoval v Hnúšti. Po 
jej ukončení koketoval s myšlien-
kou stať sa novinárom. Nakoniec 
sa rozhodol inak a vyštudoval uči-
teľstvo všeobecno-vzdelávacích 
predmetov na Pedagogickom in-
štitúte v Banskej Bystrici. Odtiaľ 
jeho kroky putovali na ZŠ v Lát-
kach, kde učil dva školské roky. 

Po vzniku Lesníckej majstrov-
skej školy v Kokave nad Rimavicou 
prestúpil sem. Išlo o  veľmi dobre 
vybavenú školu, v tom čase jedinú 
v Československu. Navštevovali ju aj 
dospelé osoby, ktoré si potrebovali 
doplniť vzdelanie v oblasti lesníctva. 
Pôsobil na nej do roku 1980, keď sa 
v rámci reorganizácie zrušila. Jeho 
ďalšie profesionálne kroky viedli na 
Ústav pre výchovu a  vzdelávanie 
pracovníkov lesného a  vodného 
hospodárstva Slovenskej republiky 

(ÚVVP LVH SR) vo Zvolene, ktorý 
bol založený v roku 1978 za účelom 
vzdelávania a výchovy v oblasti les-
ného hospodárstva. Prostredníctvom 
lesníckych odborných učilíšť Ústav 
pripravoval mládež, sústredil sa aj na 
celoživotné vzdelávanie pracovníkov 
v odvetví lesného a vodného hospo-
dárstva. Milan Čillík tu pôsobil ako 
vedúci až do roku 2001, kedy odišiel 
do dôchodku. 

Celý život som venoval lesu 
a lesníckemu školstvu

Popri práci veľký čas strávil prípra-
vami mimoškolskej činnosti. Spolu 
s kolegami sa venovali akciám a súťa-
žiam pre deti aj cez prázdniny. Okrem 
iného, spolu s ďalšími osobami patril 
medzi organizátorov Poltárskej vet-
vičky. Ide o podujatie, ktoré mesto 
Poltár kedysi pripravovalo v spolu-
práci s viacerými inštitúciami, ob-
čianskymi združeniami a mnohými 
nadšencami v lokalite Kúpna hora 
– Urbárska hora. Regionálna envi-
ronmentálna akcia zameraná na 

rozvoj poznania a ekologického cí-
tenia detí a mládeže zo základných 
a stredných škôl regiónov Novohrad, 
Gemer a Malohont mala pred rokmi 
veľký úspech. 

Cieľom práce pána Čillíka bolo 
sprostredkovať ľuďom dotyk s prí-
rodou, oboznámiť ich s lesnými drevi-
nami, rastlinami, lesnými zvieratami, 
vtákmi a hmyzom a v neposlednom 
rade prehĺbiť záujem verejnosti o les 
a prírodu. Ako uviedol, všetkým náv-
števníkom tak umožnili spoznať po-
ľovníctvo, sokoliarstvo či rybárstvo. 

„Chcem poďakovať pánovi 
Čillíkovi za jeho pozitívny vzťah 
ako človeka k lesom, za jeho úctu 

a  spolupatričnosť k  živým tvo-
rom, prístup k ochrane životného 
prostredia a  vedenia množstva 
generácii detí k rovnako krásnym 
a ušľachtilým hodnotám a prínos 
pre naše mesto,“ povedal primátor 
mesta Peter Sitor. Mgr. Milan Čillík 
v minulosti stál a pomáhal pri vzniku 
odboru „mechanizátor lesnej výro-
by“ na Poľnohospodárskom učilišti 
v Poltári. Dnes má 82 rokov, žije vo 
Zvolene, je na dôchodku a venuje sa 
rodine. Spolu s manželkou majú dve 
dcéry, staršia je v Nemecku a mlad-
šia vyštudovala prekladateľstvo a žije 
v Kokave nad Rimavicou.

-JO-

Predstavujeme vám

Ročný poplatok za komunálny odpad sa zvýšil, 
seniori nad 65 rokov zaplatia menej
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Plán vývozu zmesového komunálneho odpadu a separovaných zložiek pre rok 2023

Týždeň 52 1 2 3 4 5 5 6 7 8 9 9 10 11 12 13
Po 2 9 16 23 30 6 13 20 27 6 13 20 27
Ut 3 10 17 24 31 7 14 21 28 7 14 21 28
St 4 11 18 25 1 8 15 22 1 8 15 22 29
Št 5 12 19 26 2 9 16 23 2 9 16 23 30
Pi 6 13 20 27 3 10 17 24 3 10 17 24 31
So 7 14 21 28 4 11 18 25 4 11 18 25
Ne 1 8 15 22 29 5 12 19 26 5 12 19 26

Jún
Týždeň 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22 22 23 24 25 26
Po 3 10 17 24 1 8 15 22 29 5 12 19 26
Ut 4 11 18 25 2 9 16 23 30 6 13 20 27
St 5 12 19 26 3 10 17 24 31 7 14 21 28
Št 6 13 20 27 4 11 18 25 1 8 15 22 29
Pi 7 14 21 28 5 12 19 26 2 9 16 23 30
So 1 8 15 22 29 6 13 20 27 3 10 17 24
Ne 2 9 16 23 30 7 14 21 28 4 11 18 25

September
Týždeň 26 27 28 29 30 31 31 32 33 34 35 35 36 37 38 39
Po 3 10 17 24 31 7 14 21 28 4 11 18 25
Ut 4 11 18 25 1 8 15 22 29 5 12 19 26
St 5 12 19 26 2 9 16 23 30 6 13 20 27
Št 6 13 20 27 3 10 17 24 31 7 14 21 28
Pi 7 14 21 28 4 11 18 25 1 8 15 22 29
So 1 8 15 22 29 5 12 19 26 2 9 16 23 30
Ne 2 9 16 23 30 6 13 20 27 3 10 17 24

December
Týždeň 39 40 41 42 43 44 44 45 46 47 48 48 49 50 51 52
Po 2 9 16 23 30 6 13 20 27 4 11 18 25
Ut 3 10 17 24 31 7 14 21 28 5 12 19 26
St 4 11 18 25 1 8 15 22 29 6 13 20 27
Št 5 12 19 26 2 9 16 23 30 7 14 21 28
Pi 6 13 20 27 3 10 17 24 1 8 15 22 29
So 7 14 21 28 4 11 18 25 2 9 16 23 30
Ne 1 8 15 22 29 5 12 19 26 3 10 17 24 31

Zmesový komunálny odpad
Plasty (Spoločný zber - plasty, VKM, kovy)
Sklo
Papier

V pláne vývozu odpadov môže v ojedinelých prípadoch dôjsť k zmene termínov

August

Marec

Máj

November

Júl

Október

Január

Apríl

Február

Plán vývozu zmesového komunálneho odpadu 
a separovaných zložiek pre rok 2023
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V rámci spolupráce s Diecéznou 
charitou Rožňava sme sa zapojili 
do projektu „Darujme úsmev“. 
Jeho cieľom bolo pomôcť kon-
krétnym ľuďom v  núdzi, a  pri-
spieť tak k zlepšeniu ich životnej 
situácie. 

Zo zoznamu rodín, boli vybrané 
štyri rodiny, ktoré boli obdarované 

novými elektrospotrebičmi, trvan-
livými potravinami, hygienickými 
potrebami a finančnými poukážka-
mi. Deti sa potešili hlavne školským 

potrebám a  hračkám. Veríme, že 
sme im skvalitnili a spríjemnili via-
nočné sviatky.

Autor: Bc. Stanislava Vrábľová 

Keď sa povie fašiangy, ľuďom sa 
vybavia hlavne pestrofarebné 
masky, fašiangový sprievod alebo 
napríklad karneval. Aj my sme sa 
preto v spolupráci s Mestom Pol-
tár a pánom primátorom rozhodli 
pripraviť v našom komunitnom 
centre veselé fašiangové šantenie 
v podobe karnevalu.

Ako prvé sme si pripravili plagát, 
s ktorým sme informovali deti o na-
plánovanej aktivite. V rámci záujmo-
vej činnosti mali deti možnosť vyro-
biť si masky, v ktorých sa predviedli 
na karnevale.

Potešili sme sa veľkej účasti, pre 
deti bolo pripravené malé občer-
stvenie, vyskúšali si rôzne športové 

súťaže, riešili hádanky a samozrejme 
nechýbala ani detská diskotéka.

Ďakujeme pánovi primátorovi 
Petrovi Sitorovi, ktorý nás na kar-

nevale navštívil, prihovoril sa deťom 
a odovzdal každému dieťaťu malú 
odmenu.

Autor: Komunitné centrum Poltár 

V Komunitnom centre sa okrem 
hlavnej činnosti, ktorá spočíva 
najmä v sociálnom poradenstve, 
ochrane práv a právom chráne-
ných záujmov, komunitnej práce, 
komunitnej rehabilitácie, včasnej 
intervencie a príprave na vyučo-
vanie uskutočnili aj aktivity pre 
deti a dospelých. 

Dospelí mali možnosť vyrobiť si 
vianočný adventný veniec. Z det-

ských aktivít to boli najmä tvorivé 
dielne, ktoré sa tešia veľkej obľube. 
Prebehli aj hudobno-tanečné a pre-
ventívne aktivity.

Komunitné centrum pravidelne 
poskytuje pre občanov zo sociál-
ne znevýhodneného prostredia 
možnosť vybrať si oblečenie, obuv 
a hračky od rôznych darcov pros-
tredníctvom Komunitného šatníka 
„Zober si, čo potrebuješ.“

Autor: Komunitné centrum Poltár 

Karneval plný zábavy

Aktivity v komunitnom centre

Darujme 
úsmev

Šťastné labky
Spolu 309 eur vyzbierali Pol-
tárčania počas vianočného 
podujatia na námestí na po-
moc psíkom v útulku.

Pre opustené zvieratká 
priniesli aj množstvo krmiva 
a  ďalšej mate riálnej pomoci.  
Ste úžasní! 

V mene psíkov ĎAKUJEME! 

Poďakovanie 
za poskytnutú 
pomoc

V našom meste ešte existujú ľudia 
s veľkým srdcom, ktorí podali po-
mocnú ruku ľuďom v nepriaznivej so-
ciálnej situácii. Touto cestou by sme 
sa v mene členov terénnej sociálnej 
práce chceli poďakovať prevádzkova-
teľom v oblasti gastronómie. 

Kolektív terénnej sociálnej práce 

Mesto požiadalo o grant. Z Nadá-
cie VÚB chce samospráva získať 
finančné prostriedky na podporu 
detí zo sociálne slabších rodín.

Tie potom plánuje využiť na letný 
tábor. „Je to smutné, ale uvedomu-
jem si, že v dnešnej dobe si nemôže 
každý rodič dovoliť tábor pre deti. 
Na Slovensku žije mnoho rodín, 
ktoré majú problém vyžiť z výpla-
ty,“ ozrejmil primátor mesta Peter 
Sitor dôvod, pre ktorý sa do pro-

jektu na úrade púšťajú. Ako ďalej 
uviedol, nechce, aby deti doplácali 
na finančné problémy rodičov a boli 
ochudobnené o detstvo a zážitky 
svojich rovesníkov. „Bez pomoci by 
sa podobných táborov len ťažko 
zúčastnili, zároveň takáto pomoc 
by odbremenila peňaženky ich ro-
dičov,“ dodal primátor.

V  prípade schválenia grantu 
by projekt prebiehal počas leta 
uprostred malebnej prírody a  to 
v  bezprostrednej blízkosti mesta 

v časti Prievrana. Päť detí zo sociálne 
slabších rodín by jeden týždeň strávili 
v krásnej prírode, užili si množstvo 
hier, zábavy a plno dobrodružstiev. 
Ranč Megi je ideálnym miestom 
a ponúka mnoho záujmových aktivít, 
jazdu na koni a športových hier. „Na-
šim cieľom je po skončení projektu 
pokračovať v činnostiach a pomo-
ci sociálne slabším rodinám. A to 
nielen jednorazovo, ale dlhodobo. 
Budeme sa snažiť, aby sa projekt 
čo najúspešnejšie rozbehol a napl-

nil očakávania,“ upresnil primátor 
a dodal, že ide o jednu z možností 
ako pomáhať občanom.

Výber detí by uskutočnili za po-
moci Úradu práce, sociálnych vecí 
a  rodiny a  terénnych sociálnych 
pracovníkov mesta. Podľa slov pri-
mátora, suma 1500 eur nie je veľa, 
ale na začiatok by pomohla piatim 
rodinám. „Každé dieťa je jedinečné 
a zaslúži si, aby zažilo nezabudnu-
teľné prázdniny,“ dodal na záver.

-JO- 

Projekty zamerané na deti zo sociálne slabších rodín
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Mesto poskytlo Technickým služ-
bám s. r. o. návratnú finančnú vý-
pomoc. 

Tento krok schválili poslanci na 
decembrovom zasadnutí mestské-
ho zastupiteľstva. 

Ako uviedol primátor mesta Pol-
tár Peter Sitor, sú len dva spôsoby: 
„Buď chceme pomôcť Technickým 
službám alebo ich dáme do kon-
kurzu a všetkým výpovede.“ Ako 
doplnil preferuje spôsob hľadania 
cesty ako pomôcť organizácii, aby 

mohla naďalej fungovať. Podľa 
primátora si nad celou situáciou 
„lámali hlavy“ viacerí odborníci, od 
ekonómov, cez právnikov a audí-
torov a našli riešenie. Ním je práve 
návratná finančná výpomoc, kto-
rá pokryje dlhy spoločnosti, ktoré 
k decembru narástli do výšky 83 
267,73 eur. Technické služby, s.r.o. 
dlhujú peniaze na odvodoch do po-
isťovní: Sociálnej poisťovni viac ako 
17 000 eur, zdravotným poisťov-
niam viac ako 13 000 eur, na nevy-
platených mzdách atď. Spoločnosť 

nebola schopná plniť si záväzky ani 
voči leasingovým spoločnostiam či 
dodávateľom. Tržby od externých 
partnerov nepokrývali náklady 
spoločnosti. 

Nedostatky či chýbajúce 
peniaze v pokladni

Hlavný kontrolór mesta Ing. To-
máš Škrabák vo svojej správe, okrem 
iného, vytkol Technickým službám 
viacero nedostatkov. Medzi nimi 
napríklad chýbajúca dochádzka 
zamestnancov, neposkytnutie ná-

hrad za vykonávanie neaktívnej 
časti pracovnej pohotovosti mimo 
pracoviska, nepreplácanie nadča-
sov, nesprávne vedená evidencia 
práce v súlade s § 99 Zákonníka prá-
ce, či prekročenie rozsahu pracovnej 
pohotovosti 500 hodín mesačne . 
Niekoľko nesúladov sa našlo aj pri 
čerpaní dovolenky, vyplácaní ná-
hrady miezd a ďalšie. Oveľa väčším 
problémom je evidovanie tržieb 
hotovosti, kedy v  rámci jedného 
pokladničného dokladu bolo vyka-
zovaných viac rozdielnych operácií 
a v pokladnici zaznamenané man-
ko takmer 4500 eur. Ako vo svojej 
správe ďalej uvádza, dňa 6. 6. 2022 
mu bolo konateľom predložené 
potvrdenie z banky o vklade v ho-
tovosti, v zmysle ktorého bola dňa 
03.06.2022 vložená na účet spoloč-
nosti Technické služby Poltár, s.r.o., 
suma 4 500,00 €.

Primátor avizoval zmeny na 
Technických službách 

Aj z uvedených dôvodov primátor 
avizoval, že je nevyhnutné vykonať 
zmeny na Technických službách. 
Ako vysvetlil, s konateľom Karolom 
Švingálom sa dohodli na odchode 
z  funkcie riaditeľa k  28. februáru 
2023. Viacerí poslanci mu vyčítali 
najmä zlé manažovanie Technic-
kých služieb. „Zároveň, vzhľadom 
na situáciu, dôjde k prepusteniu 
troch ľudí, aby sa ekonomicky 
odbremenil rozpočet a výdavky 
technických služieb a eliminova-
lo riziko zadlženosti do ďalšieho 
obdobia,“ dodal primátor. 

-JO-

Nový konateľ 
Technických 

služieb

Mesto „vyrovnalo“ dlh Technických služieb

Poslanci zvolili nového konate-
ľa spoločnosti. Je ním Ing. Mi-
roslav Hájiček.

Vo funkcii strieda Karola Švin-
gála, ktorého poslanci odvolali na 
jeho žiadosť. Miroslav Hájiček je 
od augusta 2021 na dôchodku. 
V  minulosti 15 rokov zastával 
funkciu konateľa v  Bytherme. 
„Poltárčania ho veľmi dobre 
poznajú. Je to odborník, pre-
to som sa ho rozhodol osloviť. 
Verím, že svoje rokmi nado-
budnuté skúsenosti zužitkuje 
dobre a  bude prínosom pre 
Technické služby i mesto,“ bliž-
šie ozrejmil svoju voľbu primátor 
mesta Poltár Peter Sitor a doplnil, 
že sa teší na spoluprácu. 

-JO- 
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Po nútenej odmlke dvoch rokov, 
kedy sme sa prezentovali len pros-
tredníctvom videokoncertov naša 
Základná umelecká škola zorgani-
zovala Vianočné koncerty i akadé-
mie v celom okrese Poltár. 

Žiaci ZUŠ Poltár dňa 10.12.2022 
spríjemnili svojím programom Via-
nočné trhy „hand made“ výrobkov 

miestnych šikovných ľudí, ktorých 
výroba je skôr koníčkom ako biz-
nis. Nuž vianočné koledy, piesne či 
komorné skladby zaujali všetkých 
prítomných Vianočných trhov. Or-
ganizátorka podujatia M. Tóčiková 
odmenila žiakov i  učiteľov ZUŠ 
sladkosťou a poukážkou do Pizza 
Cafe bar.

Prvý koncert sa uskutočnil 

16.12.2023 v Dome kultúry v Koka-
ve nad Rimavicou kde sa predstavili 
žiaci v hre na keyboard, husle, akor-
deón, cimbal a klavír. 

21.12.2023 v koncertnej sále ZUŠ 
Poltár sa uskutočnil Vianočný kon-
cert a výstava žiakov ZUŠ pre rodi-
čov i verejnosť mesta Poltár.

Vianočné akadémie našich žiakov 
spestrili program základných škôl 

i v elokovaných pracoviskách v Ka-
linove, Málinci, Ožďanoch a v Hra-
chove.

Umelecké muzicírovanie bolo 
najkrajším darčekom k Vianociam 
rodičom, priateľom i spolužiakom, 
veď hudba emotívne vhupla nielen 
medzi nás, ale i do rodín našich žia-
kov a priateľov školy. 

Mgr. Ľuboslava Slebodníková

Prvá umelecká súťaž v školskom 
roku 2022/2023 sa uskutočnila 
koncom novembra 2022.

Na túto súťaž sa pripravovali naši 
žiaci i cez letné prázdniny vzhľadom 
k  tomu, že tejto náročnej súťaže 
komornej hry t. j. 2-9 nástrojov sa 
zúčastňujú všetky klasické nástroje. 
Celoslovenskej súťaže sa zúčastnilo 
120 žiakov v 55 komorných zoskupe-
niach. Táto súťaž sa uskutočňuje kaž-
dé dva roky na počesť bratislavského 
skladateľa a dirigenta J. Albrechta. 

Organizátorom súťaže je MŠVVaŠ 
SR a ZUŠ J. Albrechta v Bratislave. 
Predseda poroty profesor P. Zajíček 
ocenil snahu všetkých učiteľov i žia-
kov, ktorí i napriek pandémií, kedy sa 
komorná hra nemohla učiť, pripravili 
žiakov na túto súťaž. Podmienkou 
súťaže bolo, že repertoár musel 
obsahovať i barokovú skladbu. V 2. 
kategórii sa umiestnilo duo v strie-
bornom pásme - Lianka Adamová 
(saxofón) z triedy p. uč. E. Gőrčiho 
a Ema Kubaliaková (klavír) z triedy p. 
uč. M. Sihelskej. V 3. kategórii získalo 

bronzové pásmo duo Timea Faťaro-
vá (saxofón) z triedy p. uč. E. Gőrčiho 
a Bronislava Garajová (klavír) z trie-
dy p. uč. Ľ. Slebodníkovej. Žiaci boli 
ocenení diplomom a cenou, učitelia 
milou pozornosťou od organizátora 
súťaže.

Okrem zdravého umeleckého 
súťaženia žiaci i učitelia získali nové 
skúsenosti, priateľstvá a  hlavne 
vypočuli si skladby domácich i za-
hraničných skladateľov v rôznych 
zoskupeniach komornej hry. 

Umelecký pobyt našich žiakov 

sme zavŕšili prehliadkou historické-
ho centra Bratislavy, Dómu svätého 
Martina a malého múzea-rodného 
domu bratislavského skladateľa, 
virtuóza, ktorého vyučoval i W. A. 
Mozart Jána Nepomuka Hummela. 
Riaditeľka ZUŠ ďakuje žiakom za re-
prezentáciu školy i mesta Poltár na 
celoslovenskej súťaži Musica Came-
rata J. Albrechta. Súčasne ďakujeme 
Rodičovskému združeniu za finanč-
nú podporu účasti na tejto súťaži. 

Mgr. Ľuboslava Slebodníková

Celoslovenská súťaž Musica Camerata  
J. Albrechta v Bratislave

Vianočné muzicírovanie žiakov ZUŠ
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I. ročník podujatia prilákal Poltár-
čanov na námestie. 

Napriek nepriaznivému a chlad-
nému počasiu ľudia dokázali, že vzá-
jomné stretnutia, zvyky a atmosféra 
blížiacich sa sviatkov znamená pre 
nich veľa a nemôžu si nechať ujsť 
príležitosť vychutnať si ich spoločne.

„Láska a spolupatričnosť zohre-
jú Poltárčanov na srdci aj keď je 
vonku tma alebo zima,“ povedal 
primátor mesta Peter Sitor a poďa-

koval všetkým, ktorí pomáhali s prí-
pravami podujatia. 

Na návštevníkov čakala v sobotu 
vôňa kapustnice a ďalších tradičných 
slovenských jedál. Zahriať ich mohol 
aj primátorský punč počas dňa. Za 
zvuku kolied, ktoré zneli, sa usporia-
dateľom podarilo vytvoriť jedinečnú 
atmosféru, ktorú dopĺňali rozprávko-
vé bytosti a pripravený koč.

Veríme, že ste si podujatie vychut-
nali. Už teraz sa na Vás tešíme opäť 
o rok.                                               -JO-
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Čaro Vianoc a atmosféru blížiacich 
sa sviatkov bolo cítiť na každom 
kroku. 

Vychutnať si ju Poltárčania v hoj-
nom počte prišli do zábavného 
štvorca. 

Podujatie začalo slávnostným 
zapálením druhej adventnej svieč-
ky. „Verím, že v našich srdciach 
a v Poltári, nielen dnes a počas 
vianočných sviatkov, ale aj nasle-
dujúce obdobie, zavládne ľudská 
spolupatričnosť i súdržnosť medzi 
jeho občanmi,“ povedal vo svojom 

príhovore primátor mesta Poltár Pe-
ter Sitor. Okrem neho sa domácim 
prihovoril Jozef Haľko za katolícku 

obec a  evanjelický farár Timotej 
Devečka. 

V programe vystúpili DFS KUKUČ-

KY a FS POLTARICA, ktorí sa postarali 
o dobrú náladu. Miestnych zahrial 
vianočný punč a čaj, ktoré mesto 
pre občanov pripravilo. Príjemná 
hudba, teplý punč, spoločnosť blíz-
kych a svetlo horiacich sviec vytvo-
rili v podvečer pokojnú a jedinečnú 
atmosféru. Tú doplnila aj krásna via-
nočná výzdoba mesta, ktorú ste si 
mohli všimnúť počas prechádzky.

Zábavný štvorec ožil a my veríme, 
že predvianočný čas ste prežili v zdra-
ví, s úsmevom na tvári, s pokojom 
v duši, ako aj s nádejou na lepšie časy. 

-JO-

Atmosféra na jednotku

Spoločne sme zapálili adventnú sviečku

Mikuláš dorazil do mesta

Od rána sa vzduchom niesla vôňa 
zabíjačkových špecialít a lákala 
ľudí ochutnať klobásky, jaternice, 
oškvarky a ďalšie dobroty.

Chutné jedlo, dobrá zábava 
a fašiangový program prilákali na 
námestie niekoľko stoviek ľudí s cie-
ľom zabaviť sa, občerstviť sa a vidieť 
veselý sprievod masiek. Bolo ich tak 
veľa, že jedlo doslova mizlo orga-
nizátorom spod rúk. „Sme radi za 
taký záujem, tohtoročná fašiangová 
slávnosť spojila ľudí nielen z mes-
ta, ale aj Zeleného a Slanej Lehoty. 
Ďakujem všetkým, ktorí v sobotu 
na námestie prišli,“ vyjadril radosť 
z  úspešného podujatia primátor 

mesta Peter Sitor. Možno práve 
preto sa jedlo počas dňa „míňalo 
rýchlosťou blesku“. „Alebo bolo 
jednoducho vynikajúce a  ľuďom 
chutilo,“ dodal s úsmevom primátor. 
Ako uviedol, verí, že ľudia odpustia 
tento menší prehrešok a ako náhra-
du si dostatočne vychutnali bohatý 
program.

Ten odštartovalo folklórne zo-
skupenie Hráči, nasledovalo pásmo 
ľudových vystúpení domácich sú-
borov ako RFS Slniečko, FS Fialôčky, 
FS Poltarica a FS Kukučky. Fašiangy 
ukončilo pochovávanie basy v po-
daní ľudovo-umeleckého súboru 
FS Poltarica, ktorý vniesol veselú 
náladu a oživenie krásy našich slo-

venských ľudových tradícií. Celé 
podujatie sprevádzal a moderoval 
Mgr. Peter Sabó. Deti sa zabavili na 
vystúpení Dvoch huncútov z Detvy. 
Duo začínalo s účinkovaním pre naj-
menších pred 8-mi rokmi, kedy cho-
dili po školách v okolí. Za kreatívnu 
masku bolo každé dieťa odmenené. 
„Som rád, že sa Poltárčania vedia 

takto zabávať,“ skonštatoval primá-
tor a poďakoval všetkým účinkujú-
cim, vďaka ktorým počas dňa vládla 
na námestí vynikajúca atmosféra. 
„Moje poďakovanie za vydarené 
podujatie patrí hlavne zamestnan-
com a  všetkým, ktorí sa na ňom 
podieľali,“ dodal primátor na záver.

Už naši predkovia sa pred nastá-
vajúcim pôstom radi zabávali a spie-
vali jednu z našich najznámejších 
slovenských ľudových pesničiek: 
,,Fašiangy, Turíce, Veľká noc príde“. 
Tie tohtoročné fašiangy v  Poltári 
sa vydarili. Tradície sú tradície a tie 
treba dodržiavať. Už teraz sa tešíme 
o rok.

-JO- 

So svojimi pomocníkmi, anjelom 
a čertom, navštívili materské a zá-
kladné školy. 

Vitaj, vitaj, Mikuláš,
čo v batohu pre nás máš?
Cukríky i čokoládky
a či dáky perník sladký?

Celý rok sme poslúchali,
aj si uši umývali.
Žiaden z nás sa nebil veru,
na kolene nemal dieru.

Tak ako sme sľúbili,
všetci sme sa ľúbili.
Rýchlo, rýchlo rozbaľ vrece,
nikto z nás už čakať nechce.

Takto a obdobne zneli básničky 
detí, ktoré Mikuláš navštívil. Jeho 
návštevu ako aj jeho pomocníkov 
mesto dôkladne pripravilo a zorga-
nizovalo. „Nenechali sme nič na ná-
hodu a Mikulášovi sme pomohli, aby 
dorazil ku každému dieťaťu v meste 
včas. Na všetko som osobne dohlia-
dol, aby spolu s pomocníkmi vedeli, 
kde nájdu naše školy a škôlky,“ po-
vedal primátor mesta Peter Sitor. 

Dokopy viac ako 550 balíčkov 
rozdal dlho očakávaný Mikuláš 
najmenším deťom a žiakom I. a II. 
stupňa za ich nádherné básničky 
či pesničky. Okrem detí obdaroval 
aj klientov a zamestnancov v Zaria-
dení sociálnych služieb a neobišiel 
ani zamestnancov Mestského úradu 
v Poltári. „Ďakujem pekne všetkým, 
ktorí priložili ruku k tomu, aby sme 
v deň Mikuláša vyčarili úsmev na 
tvári,“ dodal primátor na záver. 

Žiariace svetlá vianočného strom-
čeka, ktorý zdobil Námestie oslobo-
diteľov i celé mesto, dotvorili advent 
v Poltári.

 –JO-

Fašiangy prilákali na námestie stovky ľudí
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V živote školákov sú chvíle, ktoré 
sú nezabudnuteľné. Pre prvákov 
je to určite prvý deň v škole a tra-
dičné Pasovanie prvákov.

Tento školský rok sa táto sláv-
nostná udalosť našej ZŠ Školská 
konala 31. 1. 2023 za účasti rodi-
čov a starých rodičov najmladších 
žiakov v Kultúrnom dome v Poltári.

Aby všetko prebehlo tak, ako sa 
patrí, na návštevu sme pozvali pani 
Abecedu. Prvákov vyskúšala z číta-
nia, počítania a oni jej predviedli, 
ako vedia spievať a cvičiť. A keďže 
pani Abeceda zhodnotila, že všetko 
je v poriadku, slávnostne za pomoci 
pani riaditeľky a triednych učiteliek 
pasovala našich prvákov za právo-

platných žiakov školy. Pomohli 
im aj ôsmačky-sudičky a štvrtáci, 
ktorí prvákov za šikovnosť odme-
nili zaujímavými darčekmi. Túto 
udalosť budú našim najmladším 
pripomínať aj Pasovacie dekréty, 
ktoré dostali ako spomienku na 
slávnostný deň.

Prvákom prajeme veľa odhod-
lania a  trpezlivosti pri zvládnutí 
školských povinností. Želáme si, 
aby do školy chodili s úsmevom 
a s radosťou zo svojich úspechov. 
Ďakujeme všetkým rodičom, kto-
rí pripravili pohostenie a  tým sa 
stal tento deň pre naše deti ešte  
slávnostnejším.

Autor: Mgr. Monika Malá

V  nedeľu 8. 1. 2023 dosiahli 
v Banskej Bystrici šachisti z ,,Novej“ 
ZŠ krásny úspech. Skvelé výsledky 
v  školských súťažiach vystriedali 
ešte cennejšie na klubovej úrovni. 
Agátka Berková si vybojovala 1. 
miesto a Nelka Nociarová 3. miesto, 
každá vo svojej vekovej kategórii. Sr-
dečne gratulujem. Šachistom Filip-

kovi Nociarovi a Samkovi Polónimu, 
ktorí sa neumiestnili na prvých troch 
miestach, prajem veľa športového 
šťastia do ďalších turnajov. Tréne-
rovi p. Milanovi Berkovi, všetkým 
poltárskym šachistom a ich rodičom 
ďakujem za skvelú reprezentáciu 
a zviditeľnenie mesta Poltár.

Autor: Mgr. Radoslav Urbančok

Dňa 19.1.2023 sa tak ako každý rok 
konalo okresné kolo olympiády v an-
glickom jazyku, v ktorej si žiaci mali 
možnosť ,,zmerať sily“ v ovládaní jed-
notlivých zručností cudzieho jazyka. 
Všetci súťažiaci preukázali výbornú ja-
zykovú úroveň, na akú môžu byť prá-
vom hrdí. V písomnej časti sa nedali 
zahanbiť, no v ústnej časti boli viac 
ako úžasní! A my, učitelia, sme sa ne-
smierne tešili z ich krásnej angličtiny.

Z našej školy sa olympiády zúčast-
nili žiaci:

1.  žiačka 7. B triedy - Ninka Katrenia-
ková - kategória 1A, ktorá sa v tejto 
kategórii umiestnila na 4. mieste

2.  žiak z 9. A triedy - Sebko Király - 
kategória 1B, v ktorej sa umiestnil 
na 3. mieste.

Víťazom, ako aj všetkým ostatným 
súťažiacim, blahoželáme, k úžasnej 
jazykovej úrovni a prajem im veľa 
úspechov v budúcnosti. Angličtina 
nie je len predmet v škole, ale aj cesta 
k lepšej budúcnosti!

Mgr. Jana Dobrová

Spomienku na SVÄTÉHO MI-
KULÁŠA sme si v 2. B netradične 
ozvláštnili a pospomínali prípra-
vou - varením a ochutnávkou FAN-
TASTICKÉHO PUDINGU. Vymenili 
sme priestor triedy za školskú 

kuchynku. Všetci sme usilovne 
pracovali, varili, plnili, ozdobovali.... 
a potom ochutnávali. Pomáhali aj 
šikovné rúčky pani asistentky Aničky 
Hanovej. Tešíme sa zase o rok.

PaedDr. Anna Bodnárová

Puding ako spomienka 
na sv. Mikuláša v ZŠ, 
Školská 3 v Poltári

Olympiáda v anglickom 
jazyku v ZŠ, Školská 3 
v Poltári

Pasovanie prvákov

Úspech šachistov
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Návšteva 
Planetária
V decembri sa žiaci 3. a 4. ročníka 
vydali za vesmírnym zážitkom 
do Krajskej hvezdárne a plane-
tária Maximiliána Hella v Žiari 
nad Hronom, ktorý ich naplnil 
novými poznatkami z  oblas-
ti astronómie a jej príbuzných  
vied. 

V rámci nášho mimoškolského 
vzdelávania zažili žiaci nezabud-
nuteľnú celooblohovú projekciu 
v moderných priestoroch digitál-
neho planetária, premietnutím 
videofilmu s názvom POLARIS - 
vesmírna ponorka a tajomstvo 
polárnej noci.

Predstavte si, že sa na severnom 
póle z ničoho nič objaví tučniak. 

Veru, na začiatku nášho príbehu 
sa to skutočne stane. Veľmi rýchlo 
sa však skamaráti s domorodcom 
- polárnym medveďom Vladimí-
rom a okrem spoznávania oblohy, 
začnú spolu objavovať aj záko-
nitosti striedania svetla a tmy za 
polárnym kruhom. No a keď pri 
svojom vedeckom bádaní zostroja 
lietajúcu ponorku a len tak mimo-
chodom podniknú cestu do vesmí-
ru, o napínavý príbeh je postara- 
né...

Súčasťou nášho programu bol 
aj pobyt v UFO sále spojený s  in-
teraktívnym výkladom o telesách 
slnečnej sústavy. Keďže nám po-
časie neprialo, pozorovať Slnko sa 
nám nepodarilo.

Exkurzia sa všetkým veľmi pá-
čila a domov sme odchádzali plní 
skvelých zážitkov, dojmov a nových 
vedomostí. 

Autor: ZŠ Školská

Veľkú pozornosť venujeme teles-
nému zdraviu našich detí, dbáme 
na dostatočný prísun vitamínov, 
povzbudzujeme ich k  zdravému 
životnému štýlu športovaním. Ve-
nujeme však dostatočnú pozornosť 
ich duševnému zdraviu a duševnej 
pohode? Ako vidia samé seba, ako 
vychádzajú s ostatnými deťmi a ako 
sa dokážu vyrovnávať s probléma-
mi a  sklamaniami? Emocionálne 
zdravie je zásadné pre naše šťastie 
a spokojný život. Dokonca aj malé 
deti sa môžu naučiť rôzne spôsoby, 
ktoré im pomôžu vo vzťahoch s iný-
mi ľuďmi a pri riešení problémov.

Podpora duševného zdravia je 

jednou z priorít na našej škole, a to 
nielen v teoretickej rovine, ale pre-
dovšetkým v praktickej činnosti so 
žiakmi. Jednou z takýchto aktivít 
v tomto školskom roku je realizá-
cia programu s názvom ,,Zippyho 
kamaráti“, ktorý bol špeciálne na-
vrhnutý tak, aby deťom pomohol 
rozvíjať sociálne a  emocionálne 
zručnosti v škole. Deti učí lepšie 
chápať a vyjadrovať svoje emócie, 
osvojiť si metódy, ktoré im pomá-
hajú spracovávať rôzne sociálne, 
problematické a záťažové situácie, 
posilňovať empatiu, riešiť konflikty, 
vychádzať s rovesníkmi, súroden-
com i rodičom.

Cieľovou skupinou sú prváčiko-
via našej školy, pretože nadobud-
nuté zručnosti a fixovanie pozitív-
nych vzorcov správania zohráva 
dôležitú úlohu práve v primárnom 
vzdelávaní. Zručnosti, ktoré deti 
získavajú budú využívať v bežných 
životných situáciách svojho života, 
nadobudnú schopnosť lepšie sa vy-
rovnávať s problémami v dospieva-
ní i dospelosti. Tým, že deti budú 
vedieť lepšie zvládať frustráciu 
a každodenné problémy, vyrastú 
z nich šťastnejšie a vyrovnanejšie 
osobnosti.

Deti sa prostredníctvom príbe-
hov ich rovesníkov – prváčikov Ti-

gyho a Leely identifikujú so svojimi 
pocitmi v škole, rodine, pri kama-
rátskych kontaktoch. Poznávajú, 
že majú podobné problémy ako 
hrdinovia z príbehov a snažia sa ich 
spoločnými silami vyriešiť.

Tešíme sa na ďalšie obohacu-
júce celoročné stretnutia s našimi 
kamarátmi a hlavným maskotom 
– lúčnym koníkom Zippym.

PhDr. D. Kminiaková

Preventívny program Zippyho 
kamaráti v ZŠ, Školská 3 v Poltári
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Do pamätnej knihy mesta pribudli 
podpisy Boženy Kyzekovej, Jána 
Turoňa, Paulíny Braunerovej, Márii 
Čížovej, Heleny Gablasovej, Heleny 
Garajovej, Ľudmily Vargovej, Pavlí-
ny Obročníkovej a Ladislava Talána.

„Zo srdca im želám najmä dobré 
zdravie, ktoré je tak dôležité, tiež 
radosť a pohodu v kruhu svojich 
najbližších,“ zagratuloval osláven-
com primátor mesta Peter Sitor, ktorý 
si napriek svojmu nabitému progra-

mu našiel čas a osobne ich navštívil.
„Ako nový primátor sa musím 

zaoberať s množstvom problémov, 
ktoré musím riešiť, najviac ma ťa-
žia otázky ohľadom ZUŠ-ky, ktorá 
v máji končí na aktuálnom mieste, 
zabezpečenie energií v mestských 
inštitúciách, ich chod a ďalšie veci. 
Napriek tomu chcem, aby seniori 
vedeli, že mesto na nich ani v sta-
robe nezabúda a váži si ich prácu,“ 
uviedol primátor.

Pri príležitosti sviatku im venoval 
malý darček spolu s kyticou, aby tak 
na malú chvíľu prostredníctvom pár 
viet potešil ľudí, ktorí sú roky pevnou 
súčasťou mesta Poltár, v ktorom toho 
veľa so svojimi rodinami a priateľmi 
zažili. „Chcem im vyjadriť vďaku, 
môj obdiv a poďakovať za to, že 
svoj život venovali nášmu mestu, 
za ich láskavé slová a múdre rady,“ 
dodal Peter Sitor na záver.

-JO-

V meste sa narodilo viac 
detí

Celkový počet narodených detí 
za rok 2022 v meste Poltár je 43. 
Čo znamená nárast oproti predo-
šlému roku, a to o 14. Dvadsaťdva 
detí má miesto narodenia Luče-
nec, pätnásť sa narodilo v Rimav-
skej Sobote, dve vo Zvolene aj 
v Banskej Bystrici a  jedno prišlo 
na svet v nemocnici v Košiciach 
a v Trnave. Dievčenské mená, kto-
ré sa mamičky rozhodli dať svojim 
dievčatkám až po dve z celkového 
počtu, sú mená Ema, Alexandra, 
Alžbeta a  Nela. Okrem populár-
neho mena Mia, Amia pribudlo aj 
úplne nové Elizabeth. Nechýbajú 
ani tradičné slovenské mená ako 
Júlia a  Helena. Najobľúbenejšie 
chlapčenské mená sú Matej, Michal 
a Markus. Pribudlo meno Tobias  
a Maxim.

Počet sobášov
Svoje ,,ÁNO“ si v meste Poltár 

povedalo 29 zaľúbených párov. Je 
to pokles o jeden oproti minulému 
roku, v ktorom sme evidovali 30 
sobášov. Z toho bolo uzavretých 
18 pred matričným úradom, se-
dem pred oltárom rímskokatolíckej 
cirkvi a štyri pred evanjelickým cir-
kevným zborom. Najobľúbenejším 
svadobným mesiacom minulého 
roka bol september. Počas roka 
si päť párov vymenilo manželské 
sľuby pod holým nebom v parku 
pri KPÚ. Jeden zo snúbencov bol 
štátny občan Spojeného kráľov-
stva Veľkej Británie a Severného 
Írska. Sedem sobášov bolo dele-
govaných z  iných miest, a to dva 
z  Banskej Bystrice, po jednom 
z Bratislavy, z Hnúšte, z Veľkého 
Krtíša, z Cinobane a z Hrnčiarskej  
Vsi.

Pokles počtu úmrtí
Podľa údajov z úmrtnej matriky 

nás v minulom roku navždy opustilo 
70 obyvateľov nášho mesta, čo je 
o 32 menej ako v roku 2021. S ne-
smiernou ľútosťou sme sa rozlúčili 
s tromi deťmi a dvaja muži si siahli 
na život. K 31. 12. 2022 malo mesto 
Poltár 5172 obyvateľov. 

Najstaršia Poltárčanka 
oslávila sto rokov

V meste Poltár máme obyvateľov, 
ktorí sa dožili úctyhodného veku. 
S pani Helenou Sarvašovou, ktorá 
bola najstaršou občiankou v roku 
2021, sme sa rozlúčili v Rímskokato-
líckom kostole v Poltári dňa 10. júna 
2022. V  súčasnosti je najstaršou 
obyvateľkou Anna Sojková, ktorá 
14. septembra 2022 oslávila svoje 
sté narodeniny. Tento rok sa jedna 
občianka dožije 99 rokov a jedna 

96 rokov. Najstarší muži sú v nižšom 
veku. Jeden je vo veku 93 rokov, je-
den vo veku 92 rokov a dvaja 91 
rokov.

Moje mesto v štatistikách
Štatistický úrad SR predstavuje 

obce a mestá na Slovensku v novej 
podobe. Vybrané štatistické uka-
zovatele o  obci/meste obohatili 
o vizuálny rozmer. Jednoduchou, 
ľahko čitateľnou a príťažlivou for-
mou prezentuje zaujímavé číselné 
údaje z  vybraných štatistických 
oblastí. Štatistické ukazovatele sú 
zobrazené v grafoch. Okrem voľby 
územného parametra, ktorý umož-
ňuje výber ktorejkoľvek slovenskej 
obce, je možné sledovať aj ich vývoj 
v časovom horizonte posledných 
20 rokov. Všetky údaje nájdete na 
stránke moja obec v štatistikách. 

Ľuba Šálková, Klientske centrum

Spoločenská 
kronika mesta 
Poltár 
december 2022 / január 2023

Narodili sa Maxim, Matej, Eliza-
beth, Jakub, Andrej, Laura, Róbert 
a Adam.

V mesiacoch december a január 
2023 boli uzavreté dve manželstvá 
na Mestskom úrade v Poltári. 

Navždy sme sa rozlúčili s Elen-
kou Kurčíkovou, Alžbetou Turoší-
kovou, Jozefom Šuchorom, Ľubo-
slavom Kepeňom, Jánom Kurekom, 
Pavlom Kováčikom, Máriou Štev-
kovou, Júliusom Rešutíkom, MUDr. 
Milanom Štofkom, Ľubicou Šűve-
govou, Jolanou Kvakovou a Annou 
Vetrákovou.

Ľuba Šálková, Klientske centrum MsÚ

Vedomostný kvíz pre deti o meste Poltár
Správne odpovede na otázky 
z minulého čísla občasníka sú: 1c 
– Šarampóv, 2b – 19 a 3c – 1963.

Zo správnych odpovedí od-
meníme Mgr. Petra Sabóa, ktorý 
odpovedal správne na všetky 
otázky. V prípade, že sa do súťaže 
chcete zapojiť aj Vy, stačí ak správ-
ne odpovede pošlete na e-mail  
obcasnik@poltar.sk (s predme-
tom KVÍZ) alebo poštou na adresu: 
Mesto Poltár, Železničná 489/1, 
98701 Poltár. Nezabudnite uviesť 
Vaše kontaktné údaje – meno, 
priezvisko, adresu a aj telefónne 
číslo, ktoré urýchli komunikáciu 
v prípade výhry. Odpovede posie-
lajte do 14 dní od dátumu vydania 
občasníka. Zo všetkých správnych 

odpovedí vyžrebujeme jedného vý-
hercu. A tu sú najnovšie otázky:

1.  V ktorom roku bol položený zá-
kladný kameň výstavby sklárne 
úžitkového skla v Poltári?

 a) 1961
 b) 1963
 c) 1966

2. Čo je to – PAROVEC??
 a) nástroj
 b) miestna špecialita
 c) huba

3.   Ktorý prezident pochádza 
z Poltára?

 a) prezident Rudolf Schuster
 b) prezident Michal Kováč
 c) prezident Ivan Gašparovič

Gratulujeme!
Zo správnych odpovedí sme 

vyžrebovali jedného súťažiace-
ho. Je ním Mgr. Peter Sabó, ktorý 
odpovedal správne na všetky tri 
otázky vo vedomostnom kvíze. 
Vecnú odmenu si prebral osobne 
na mestskom úrade z rúk primáto-
ra mesta Poltár Petra Sitora. 

Víťazovi ešte raz srdečne gra-
tulujeme! 

Pohľad z poltárskej matriky

Srdečne blahoželáme


